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Reglement van orde inzake jeugdzorg

Geachte mevrouw Smith,

Met uw brief d.d. 9 oktober 2012 hebt u een aantal vragen gesteld inzake het rapport
van de commissie Samson 'Omringd door zorg maar niet veilig'. Deze vragen willen

wij als volgt beantwoorden.

Vraaq 1

Wat gaat u met de aanbevelingen van dit rapport doen en op welke termijn?

Antwoord 1

W'tj zijn getroffen door de uitkomsten van het onderzoek van de commissie
Samson naar seksueel misbruik in de jeugdzorg. Het rs triest dat kinderen die

op last van de overheid aan de jeugdzorg zijn toevedrouwd het slachtoffer zijn
van seksueel misbruik. Wij spreken dan ook, zoals ook verwoord in de Sta-

tenvergadering van woensdag 10 oktober jl., ons medeleven uit aan de
slachtoffers van dergelijk misbruik. Wij ondersteunen, evenals de commissre

Samson zelf, volledig de initiatieven van Jeugdzorg Nederland voor de uitwer-
king van de aanbevelingen van de commissie Samson in een dwingend "Kwa-

liteitskader Voorkomen Seksuee/ Misbruik" en voor een commissie onder lei-
ding van voormalig vicepremier André Rouvoet. De commissie Rouvoet ziet
toe op de ontwikkeling van het kwaliteitskader in 2012 met normen voor kwali-

teit en het dwingend overnemen ervan door de aangesloten jeugdzorgorgani-

safies bij Jeugdzorg Nederland. Elk geval van seksueel misbruik is er één te-
veel. Het is goed dat alle betrokkenen zich meer gaan inzetten om zoveel mo-
gelijk aan preventie te doen. lnmiddels heeft Jeugdzorg Nederland ook af-

spraken gemaakt met de HBO+aad om ervoor te zorgen dat de deskundig-
heidsbevordering op het gebied van omgang en bespreekbaar maken van

seksualiteit ook in de beroepsopleidingen verankerd wordt.
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Uit het rapport Samson blijkt dat slachtoffers van seksueel misbruik meestal
niet wisten bij wie ze terecht konden om dit te melden en dat ze deze ervarin-
gen eerder delen met vrienden of bekenden dan met de onafhankelijke cliënt-
vertrouwenspersonen. Daarom is het goed dat er nu een landelijke hulplijn is,
0900-9999 001, en via www.hulplijnseksueelmisbruik.nl. De hulplijn is er voor
de slachtoffers van seksuee/ misbruik in het verleden en het heden. Ook ge-
tuigen van seksueel misbruik en mensen die een slachtoffer willen helpen,
kunnen bij de hulplijn hun verhaal kwijt.

Vraag2
Hoe gaat u vormgeven aan de erkenning van het leed van slachtoffers van seksueel
misbruik in de jeugdzorg?

Antwoord 2
De öesfe manier om het leed te erkennen, is de aanbevelingen seneus nemen
en er mee aan de slag gaan. Dat doen wfi op een aantal gebieden al enige tijd
actief (zie ook verdere beantwoording) en voor de overige aanbevelingen zijn
we al volop aan het werk om die uit te voeren.
De provincies hebben afspraken gemaakt met de door hen gefinancierde in-
stellingen over certificering, risicotaxatie, veiligheidsprotocollen, deskundig-
heid gezinsvoogdij, screening van nieuwe pleegouders en personeel van in-
stellingen (VOGloets) en kwaliteitseisen voor nieuw te subsidiëren instellin-
gen. De jeugdzorginstellingen zijn primair verantwoordelijk voor de uitvoering
van de kwaliteit van de geboden zorg. Jeugdzorg Nederland heeft namens de
instellingen haar welgemeende excuses aan de slachtoffers aangeboden. Ook
zal door hen nagegaan worden in hoeverre nog hulp kan worden aangeboden
aan de slachtoffers en eventueel een financiële genoegdoening. Minister
lvo Opstelten van het Ministerie van Veiligheid en Justitie bood namens het
Kabinet aan de slachtoffers van seksueel misbruik in de jeugdzorg zijn excu-
ses aan. De excuses werden door de slachtoffers goed ontvangen.
De commissie Rouvoet zoekt dit jaar uit hoe de kwaliteit van zorg voor uit-
huisgeplaatste kinderen in jeugdzorg kan worden verbeterd door deskundig-
heidsbevordering. Zo wordt gewerkt aan voorkoming van misbruik in de toe-
komst. De commissre Samson heeft 42 recente meldingen van misbruik door-
geleid aan de Officier van Justitie. Geen van deze zaken komt uit Drenthe.
Van oudere meldingen worden de slachtoffers zelf geadviseerd om aangifte te
doen. Het ministerie gaat na in hoeverre ook slachtoffers met meldingen van
voor 1973 alsnog een beroep kunnen doen op het Schadefonds geweldsmis-
drijven. Op deze wijze worden signalen over misbruik actief opgepakt en par-
tij e n ne m e n h iervoor h u n ve ra ntwoord e I ijkh e id.

Vraaq 3

Een aantal instellingen heeft - wellicht ook in Drenthe - niet mee willen werken aan het
onderzoek. Wilt u inzicht geven in de redenen hiervoor vaR deze, mogelijk door onze
provincie gesubsidieerde, instellingen?

Antwoord 3
ln Drenthe is alleen jeugdzorgaanbieder Yorneo benaderd. Yorneo heeft aan
een aantal deelonderzoeken deelgenomen vanuit de pleegzorg en vanuit ge-
zi n sbe h a nd el i ng met verblijf .
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Vanaf de start van het onderzoek van de Commissle Samson heeft Yorneo, in
samenspraak met de cliëntenraad, het standpunt in genomen met alle onder-
zoeken mee te willen doen mits ze de privacy- afspraken die ze met cliënten
hebben gemaakt blijvend kunnen waarborgen.
Yorneo heeft daarnaasf op uitnodiging van de commrssle Samson gepartici-
peerd in een omvangrijke casusevaluatie.

Yraas 4

Welke maatregelen gaat u nemen indien blijkt dat er ook in onze provincie instellingen
zijn die geen veilige omgeving bieden aan jongeren?

Antwoord 4
De Provincie Drenthe heeft zich gecommitteerd aan landelijke afspraken (lPO

- Rük - Jeugdzorg Nederland - lnspectie Jeugdzorg) dat er met provinciaal
geld geen jeugdigen worden opgevangen in instellingen die niet erkend zijn
als provinciale jeugdzorgaanbieder. Deze instellingen moeten aan hoge kwa-
lieitseisen voldoen en staan onder toezicht van de Inspectie Jeugdzorg.
Yorneo en de Landelijk Werkende lnstellingen (LWl's) zijn alle erkende aan-
bieders en hebben een HKZ-certificering.

Vraaq 5
Uit het onderzoek blijkt dat pleegzorg veiliger is. Bent u bereid meer te investeren in
de pleegzorg?

Antwoord 5
De Provincie Drenthe heerl srnds de jaren negentig een actief beleid gevoerd
om 24-uurs plaatsingen in kindeftehuizen af te bouwen en te vervangen naar
(intensieve) ambulante zorg en pleegzorg. Anno 2012 zijn er in Drenthe nog
maar zeer weinig residentiële voorzieningen en veel pleegzorgplaatsingen en
ambulante programma's. Nog meer investeren in pleegzorg is niet haatbaar.

Hoogachtend

gedeputeerde staten van Drenthe,

coll
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Onderwerp: schriftelijke vragen ex artikel 41 RvO, over jeugdzorg 

 

 

Assen, 9 oktober 2012 

 

 

 

Geachte heer Tichelaar, 

 

De provincie is verantwoordelijk voor jeugdzorg. Op 8 oktober 2012 is het rapport ‘Omringd 
door zorg maar niet veilig’ van de commissie-Samson gepresenteerd. Uit dit rapport blijkt dat 
kinderen in de jeugdzorg weinig bescherming hebben tegen seksueel misbruik. Er wordt een 
groot aantal aanbevelingen gedaan. Onder andere ten aanzien van de opleiding van 
jeugdzorgwerkers, de organisatie en nazorg voor jongeren die dit is overkomen. Dit 
schokkende rapport roept de volgende vragen op. 
 

Vragen 

 

Wat gaat u met de aanbevelingen van dit rapport doen en op welke termijn? 

Hoe gaat u vorm geven aan de erkenning van het leed van slachtoffers van seksueel 
misbruik in de jeugdzorg? 

Een aantal instellingen heeft - wellicht ook in Drenthe - niet mee willen werken aan het 
onderzoek. Wilt u inzicht geven in de redenen hiervoor van deze, mogelijk door onze 
provincie gesubsidieerde, instellingen? 

Welke maatregelen gaat u nemen indien blijkt dat er ook in onze provincie instellingen zijn 
die geen veilige omgeving bieden aan jongeren? 

Uit het onderzoek blijkt dat pleegzorg veiliger is. Bent u bereid meer te investeren in de 
pleegzorg? 

 

Namens de fractie van GroenLinks 

Gea Smith 

 


